
ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ေမ့အသံ
အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၁၅ ၾသဂုတ္ ၁၂ ရက္၊ ၂ဝ၂၀လစဥ္သတင္းလႊာ

ဇူလိုင္ ၈၊ ၂၀၂၀

၂၀၂၀ ခုႏွစ္သည္ က်ား-မ တန္းတူညီမွ်ေရး 
ကုိျမ ႇ̀င့္တင္ရန္္ အဓိကက်သည့္ ႏွစ္တစ္ႏွစ္ 
ျဖစ္သည့္အတြက္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား၏ အခန္း 
က႑ ေနာက္က်န္မေနေစရန္ ဝိုင္းဝန္း 
လုပ္ေဆာင္ၾကဖို႔ ႏိုင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံ 
ပုဂၢိဳ လ္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က တုိက္တြန္း 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။

၂၀၂၀၊ ဇူလုိင္ (၃) ရက္ေန႔တြင္ က်ေရာက္ 
သည့္ ျမန္မာအမ်ဳ းိသမီးမ်ားေန႔အခမ္းအနား 
သို႔ေပးပို႔ခဲ့သည့္ မိန္႕ခြန္းသဝဏ္လႊာဗီဒီယို 
ေပၚတြင္ ယင္းသို႔ေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ''အမ်ဳိးသမီး 
ေတြအေနနဲ႔ ႏိုင္ငံရဲ႕လိုအပ္ခ်က္ေတြကို 
အမ်ဳိးသားေတြနဲ႔တန္းတူ မည္သည္တို႔ကို 
ျဖည့္ဆည္းၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္၊ ပုဂၢလိကနဲ႔ 
လူမႈအဖြဲ႕အစည္းေတြကလည္း ဘယ္လို 
ကူညီေဆာင္ရြက္ေပးမလဲဆုိတာ စဥ္းစားၾက 
ဖို႔လိုပါတယ္။ လူမႈအဖြဲ႕အစည္းေတြအေနနဲ႔ 
အမ်ဳိးသမီးေတြရဲ႕ လိုအပ္ခ်က္၊ အခက္အခဲ 
ေတြကိုတင္ျပတာ၊ လိုအပ္မယ့္ကြၽမ္းက်င္မႈ 
ေတြကို သင္ၾကားေပးတာ၊ အသက္ေမြး 
ဝမ္းေက်ာင္းလုပ္ငန္းေတြ လုပ္ကိုင္ႏိုင္ဖို႔ 
ကူညီေဆာင္ရြက္ေပးတာေတြကို ပူးေပါင္း 
ေဆာင္႐ြက္ေပးၾကဖို႔ ေျပာလိုပါတယ္""ဟု 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။

လူမႈအဖြ႕ဲအစည္းမ်ား တည္ေဆာက္မည့္ 
ေနရာတြင္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား၏ အခန္းက႑ 
သည္ အလြန္အေရးပါၿပီး မိသားစု 
စိတ္ဓာတ္၊ ကိုယ္ခ်င္းစာစိတ္ဓာတ္မ်ားႏွင့္ 

အမ်ဳိးသမီးမ်ား၏အခန္းက႑ 
ေနာက္က်န္မေနေစရန္ ဝိုင္းဝန္းလုပ္ေဆာင္ဖို႔ 
ႏိုုင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္ တိုက္တြန္း
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ဤသတင္းလႊာကို ကမ ၻာလံုးဆိုင္ရာဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးစိန္ေခၚမႈမ်ား အေျဖရွာရန္အတြက္ အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ သုေတသီမ်ားအတြက္ ေငြေၾကးေထာက္ပံ့ေပးေန 
သည့္ ကေနဒါအျပည္ျပည္ဆိုင္ရာဖြံ႕ၿဖိဳးေရးသုေတသနစင္တာ (IDRC)ႏွင့္ Global Affairs Canada တို႔မွ ေထာက္ပံ့ေပးျခင္းျဖစ္သည္။ ယခုသတင္းစာတြင္ 
ပါဝင္ေသာ အေၾကာင္းအရာမ်ားကို မည္သည့္အဖြဲ႕အစည္းမဆို လြတ္လပ္စြာမွ်ေဝႏိုင္သည္။ 
သတင္းလႊာကို အခမဲ့ရယူႏုိင္ရန္ shweshwe.kyinhlaingg@gmail.com သို႔ ဆက္သြယ္ႏုိင္ပါသည္။

ႀက့ံႀက့ံခံႏုိင္ရန္ တည္ေဆာက္ၾကရမည္ျဖစ္ေၾကာင္းဆုိသည္။ အမ်ဳ းိသမီး 
မ်ားႏွင့္ ႏိုင္ငံ၏လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို ျဖည့္ဆည္းေပးမည့္ေနရာတြင္ 
ပါဝင္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္ အားလုံးဝိုင္းဝန္းႀကိဳးစားၾကၿပီး စည္းလံုး 
ညီၫြတ္သည့္အင္အားႏွင့္ ႀကံ့ႀကံ့ခံသည့္စိတ္ဓာတ္ခြန္အားမ်ားကို 
မ်ိဳးဆက္သစ္အသီးသီးကို ဆက္လက္ဆင့္ကမ္းအေမြေပးသြားၾကရန္ 
တိုက္တြန္းေျပာၾကားခဲ့သည္။

ယင္းအခမ္းအနားတြင္ ''ကိုဗစ္-၁၉ တုံ႔ျပန္ေဆာင္ရြက္မႈတြင္ 
အမ်ဳ းိသမီးမ်ား၏ ပါဝင္မႈႏွင့္စိန္ေခၚမႈမ်ား"" ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ အထိမ္းအမွတ္ 
စကားဝိုင္းေဆြးေႏြးပြဲကို ျမန္မာႏိုင္ငံလုံးဆိုင္ရာ အမ်ဳိးသမီးေကာ္မတီ 

ဥကၠ႒၊ လူမႈဝန္ထမ္း၊ ကယ္ဆယ္ေရးႏွင့္ျပန္လည္ေနရာခ်ထားေရး 
ဝန္ႀကီးဌာန ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးေဒါက္တာဝင္းျမတ္ေအးက ဦးေဆာင္ 
၍ ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ ၎ေဆြးေႏြးပြဲတြင္ စီးပြားေရးက႑၊ ပညာေရး 
က႑၊ က်န္းမာေရးက႑ဆိုင္ရာ ကိုဗစ္-၁၉ တုံ႔ျပန္ေရးတြင္ 
အမ်ဳိးသမီးမ်ား၏ ပါဝင္မႈအခန္းက႑ႏွင့္ ၎တို႔ေတြ႕ႀကဳံရေသာ 
အခက္အခဲမ်ား၊ ေက်ာ္လႊားႏိုင္ေသာနည္းလမ္းမ်ားကို ေဖာ္ထုတ္ႏိုင္ 
ေရးစသည္တို႔ကို ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။ 

ကိးုကား- https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1984581935009346

ဓာတ္ပုံ-Myanmar State Counsellor Office facebook page

shweshwe.kyinhlaingg@gmail.com
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www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org၀၉-၄၂၀၀၀၆၁၁၃ info@emref.org

ဇူလိုင္ ၂၂၊ ၂၀၂၀

ေရြးေကာက္ပြအဲႀကိဳ သုေတသနအေျခခံ 
မူဝါဒအဆုိျပဳအစီအစဥ္ (Election Targeted 
Research-based Advocacy-ETRA)ကုိ 
ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း 
(EMReF) က ယခုလအတြင္း စတင္မိတ္ဆက္ 
လိုက္သည္။

 ယင္းအစီအစဥ္သည္ ၂၀၂၀ ေရြးေကာက္ 
ပြဲအတြက္ ရည္ရြယ္လုပ္ေဆာင္ျခင္းျဖစ္ၿပီး 
တိုင္းျပည္အတြက္ လိုအပ္သည့္မူဝါဒမ်ား 
ေရးဆြႏုိဲင္ရန္ သုေတသနကုိအေျခခံ၍ အၾကံ 
ျပဳတင္ဆက္သြားမည္ျဖစ္သည္။ ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံႏွင့္ပတ္သက္သည့္ သုေတသနမ်ားစြာ 
ရိွေသာ္လည္း အမ်ားျပည္သူဆီသုိ႔ ထိေရာက္ 
စြာေရာက္ရွိမႈအေနအထား၊ ႏိုင္ငံ၏မူဝါဒ 
ေရးဆြဲျခင္းတြင္ အသံုးခ်ႏိုင္မႈအေျခအေန 
တို႔မွာ ေမးခြန္းထုတ္စရာအေနအထားတြင္ 
ရွိေနသည္။ 

EMReF မွ အမႈေဆာင္အရာရွိခ်ဳပ္ 
ေဒၚ ျမတ္သက္သစၥာက ''သုေတသီေတြက 
အေထာက္အထားအေျချပဳမူဝါဒ မျဖစ္ 
ထြန္းဘူးလို႔ ေျပာၾကတယ္။ သုေတသီေတြ 
ကေရာ ဒီသုေတသနေတြကို မူဝါဒေရးဆြဲသူ 
ေတြဆီေရာက္ေအာင္ ဘယ္ေလာက္ထိပိ႔ုႏိုင္ 
လဲ။ ၿပီးေတာ့ ဒီသုေတသနေတြကေရာ 
ျပည္သူေတြနားလည္ႏိုင္ဖို႔ ဘယ္ေလာက္ထိ 
နားလည္လြယ္ကူရွင္းလင္းေနလဲ။ သုေတသန 
ေတြကို အသံုးျပဳႏိုင္ဖို႔၊ ျပည္သူေတြဆီကို 
အေရာက္ပို႔ႏိုင္ဖို႔ သုေတသီေတြက ႀကိဳးစား 
အားထုတ္ဖို႔လိုပါတယ္။ ETRA ကလဲ 
ဒီအတြက္ ၾကိဳးစားအားထုတ္မႈတစ္ခုပါပဲ။"" 
ဟုဆိုသည္။ 

သုေတသနေတြ႔ရွိခ်က္မ်ား၊ ပညာရပ္ 
ဆုိင္ရာအေတြးအေခၚမ်ားကုိ အမ်ားျပည္သူ 
ႏွင့္ မူဝါဒေရးဆြသူဲေတြ၊  ႏုိင္ငံေရးေခါင္းေဆာင္ 
ေတြကုိ ႐ုိးရွင္းလြယ္ကူသည့္နည္းႏွင့္ ေျပာျပ 
ရန္၊ မူဝါဒဆိုင္ရာ အဆိုျပဳခ်က္မ်ားေပးရန္ 
ရည္ရြယ္သည္ဟုဆိုသည္။ ႏိုင္ငံေရး၊ စီးပြား 
ေရး၊ လူမႈေရး၊ က်ား-မတန္းတူေရး၊ သဘာဝ 
ပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးစသည့္ က႑ 
ေပါင္းစုံအတြက္ ေကာင္းမြန္ျပည့္စုံသည့္မူဝါဒ 
မ်ားေရးဆြဲႏိုင္ရန္ နယ္ပယ္စံုမွပညာရွင္မ်ား 
မွ ETRA အစီအစဥ္တြင္ အၾကံျပဳေဆြးေႏြး 
သြားမည္ျဖစ္သည္။ 

၂၀၂၀ ခုႏွစ္ ႏိုဝင္ဘာလ (၈)ရက္ေန႔မွာ 
က်င္းပျပဳလုပ္မည့္ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ပါဝင္ 
ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ ပါတီမ်ား၊ ေရြးေကာက္ပြဲ 

အၿပီးတြင္ ႏိုင္ငံကိုဦးေဆာင္မည့္ ႏိုင္ငံေရး 
ေခါင္းေဆာင္မ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားအေနႏွင့္ လာမည့္အစိုးရသက္တမ္းတြင္ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေစခ်င္သည့္ မူဝါဒ 
ဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ားကို သုေတသနအခ်က္ 
အလက္ႏွင့္ အေတြးအေခၚမ်ားကို အေျခခံ 
ၿပီးအႀကံျပဳေဆြးေႏြးသြားဖို႔ ETRA က စီစဥ္ 
ထားသည္ဟု သိရသည္။ 

ယင္းအစီအစဥ္ကို ဇူလိုင္လကုန္ပိုင္းမွာ 
စတင္သြားမည္ျဖစ္ၿပီး အစီအစဥ္အေသးစိတ္ 
ကို ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသန 
ေဖာင္ေဒးရွင္း၏ ဝဘ္ဆိုက္စာမ်က္ႏွာ 
www.emref.org  ႏွင့္ ေဖ့စ္ဘြတ္စာမ်က္ႏွာ 
တို႔တြင္ ေလ့လာၾကည့္ရႈႏိုင္ပါသည္။

ေရႊေလး

ေရြးေကာက္ပြဲအတြက္ရည္ရြယ္၍ 
သုေတသနအေျခခံမူဝါဒမ်ားအဆိုျပဳမည့္ 
အစီအစဥ္ လုပ္ေဆာင္မည္



4 အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၁၅ သတင္း

ဇြန္ ၁၂၊ ၂၀၂၀

ရန္ကုန္တုိင္း အမ်ဳ းိသမီးေကာ္မတီအေန 
ႏွင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံလုံးဆိုင္ရာ အမ်ဳိးသမီး 
ေကာ္မတီ၏ လမ္းၫႊန္မႈႏွင့္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးဆိုင္ရာ အမ်ဳိးသားအဆင့္ 
မဟာဗ်ဴဟာစီမံကိန္း (NSPAW) (၂၀၁၃-
၂၀၂၂) ၏ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို ႏွစ္အလိုက္ 
လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ၿပီး အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနသည္ဟု သိရသည္။ 

ဇြန္လ(၅)ရက္ေန႔က ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေမးျမန္းခဲ့သည့္ ေက်ာက္တံ 
တားၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေဒၚ ၾကည္ျပာ၏ ''ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
အမ်ဳိးသမီးေကာ္မတီကို မည္ကဲ့သို႔ ဖြဲ႕စည္း 
ထားၿပီး မည္သည့္လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားေဆာင္ရြက္ 
လ်က္ရိွပါသလဲ""ဟူသည့္ ေမးခြန္းကုိ လူမႈေရး 
ဝန္ႀကီးဦးႏိုင္ငံလင္းက ေျဖၾကားရာတြင္ 
ထည့္သြင္းေျဖၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

လူမႈေရးဝန္ႀကီးဦးႏိုင္ငံလင္းက ''ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံလုံးဆိုင္ရာ အမ်ဳိးသမီးေကာ္မတီ၏ 
လမ္းၫႊန္မႈနဲ႔ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီး အမ်ဳးိသမီး 
ေကာ္မတီအား (၁.၈.၂၀၁၈) ရက္ေန႔တြင္ 
ေျပာင္းလဲဖြဲ႕စည္းခဲ့ပါတယ္။ NSPAW 
(၂၀၁၃-၂၀၂၂)  ပါ အဓိက လုပ္ငန္းနယ္ပယ္ 
(၁၂) ရပ္ျဖစ္တဲ့ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို ႏွစ္ 
အလုိက္ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ၿပီး အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိပါတယ္"" 
ဟု ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး အမ်ဳိးသမီး 
ေကာ္မတီကဦးေဆာင္၍ လုပ္ငန္းညႇိႏႈိင္း 
အစည္းအေဝးမ်ားျပဳလုပ္ၿပီး မဟာဗ်ဴဟာပါ 
အဓိကလုပ္ငန္းနယ္ပယ္ (၁၂) ရပ္အနက္ 
(၂၀၁၈) ခုႏွစ္တြင္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား အၾကမ္း 
ဖက္မႈႏွင့္ပတ္သက္သည့္ လုပ္ငန္းမ်ားလုပ္ 
ေဆာင္ရန္ ခ႐ိုင္/ၿမိဳ႕နယ္ အမ်ဳိးသမီး 
ေကာ္မတီမ်ားသို႔ လမ္းၫႊန္မႈျပဳလုပ္ခဲ့သည္ 
ဟုဆိိုသည္။ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္တြင္ အဓိက 
လုပ္ငန္းနယ္ပယ္ (၁၂) ရပ္အနက္ အမ်ဳ းိသမီး 
မ်ားအၾကမ္းဖက္မႈ၊ အမ်ဳိးသမီးႏွင့္လူ႔အခြင့္ 

အေရး၊ အမ်ဳိးသမီးမ်ားႏွင့္ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ 
ခ်မွတ္ေရးႏွင့္ အမ်ဳိးသမီးငယ္ရြယ္ကိစၥရပ္ 
မ်ားအား အဓိကထား လုပ္ေဆာင္ရန္ ခ႐ိုင္/
ၿမိ ႕ဳနယ္ အမ်ဳ းိသမီးေကာ္မတီမ်ားသုိ႔ လမ္းၫႊန္ 
မႈျပဳလုပ္ခ့ဲသည္ဟု ေျဖၾကားခ့ဲသည္။ ျပည္သူ 
လူထုအတြင္း အမ်ဳ းိသမီးမ်ားအေပၚ အၾကမ္း 
ဖက္ျခင္းႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အေၾကာင္းအရာ 
မ်ားသိရွိေစရန္၊ အၾကမ္းဖက္ခံရေသာ 
အမ်ဳိးသမီးမ်ားႏွင့္ အမ်ဳိးသမီးငယ္မ်ား၏ 
လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို တုံ႔ျပန္ျဖည့္ဆည္းႏိုင္ရန္ 
ရည္ရြယ္ၿပီး အမ်ဳိးသမီးမ်ားအေပၚ အၾကမ္း 
ဖက္မႈႏွင့္ပတ္သက္သည့္ လုပ္ငန္းမ်ားကို 
အေလးထားလုပ္ေဆာင္ေနသည္ဟု သိရ 
သည္။ အၾကမ္းဖက္ခံရသည့္ အမ်ဳိးသမီး 
မ်ားအား တစ္ေနရာတည္းတြင္ ဝန္ေဆာင္မႈ 
ေပးသည့္ (OSWSC)ကုိ  အမ်ဳ းိသမီးသက္ေမြး 
အတတ္ပညာသင္ေက်ာင္း (ရန္ကုန္) တြင္ 
ဖြင့္လွစ္ထားၿပီး အမ်ဳ းိသမီးမ်ား၏ အခက္အခဲ 

ႏွင့္ပတ္သက္၍ တစ္ေနရာတည္းတြင္ 
ဝန္ေဆာင္မႈေပးလ်က္ရွိသည္ဟု ဆိုသည္။ 
ေနာက္လုပ္မည့္ စီမံကိန္းမ်ားတြင္လည္း 
သက္ငယ္မုဒိမ္းကိစၥမ်ားႏွင့္ အမ်ဳိးသမီး 
အတြက္ ဦးစားေပးေဆာင္ရြက္ေတာ့မည္ဟု 
ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ေက်ာက္တံတားၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ၾကည္ျပာက ၿမိဳ႕နယ္ 
အဆင့္ဖြဲ႕စည္းထားမႈမ်ားကို ယခုမွသိရွိရ 
ေၾကာင္း၊ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ အလြယ္တကူ 
ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ရန္ လုပ္ေဆာင္ 
ခ်က္မ်ားႏွင့္ ေရွ႕လုပ္ေဆာင္မည့္လုပ္ငန္းစဥ္ 
မ်ားအား ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအမ်ဳိးသမီး
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ (၁၈) ဦးထံ ျဖန႔ေ္ဝ 
ေပးေစလိုေၾကာင္း ျဖည့္စြက္ေမးျမန္းခဲ့ 
သည္။
ကိးုကား- https://www.facebook.com/ygnhluttaw/

posts/2690529097939552

ရန္ကုန္တိုင္းအမ်ဳိးသမီးေကာ္မတီက NSPAW 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို ႏွစ္အလိုက္ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္ 
သတ္မွတ္၍ လုပ္ေဆာင္ေနသည္ဟုဆို

ဓာတ္ပုံ-Yangon Hluttaw facebook page



5 သတင္း အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၁၅

ဇြန္ ၃၀၊ ၂၀၂၀

ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ အမ်ဳ းိသား၊ အမ်ဳ းိသမီးအတူတူ တက္ညီလက္ညီ 
ကိုယ္စားျပဳသည္ကို ျမင္ေတြ႕ခ်င္သည္ဟု ႏိုင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံ 
ပုဂၢိဳလ္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ဆိုသည္။

 အာဆီယံထိပ္သီးအစည္းအေဝးႏွင့္ပတ္သက္၍ ဇြန္လ (၂၇)
ရက္ေန႔က တင္ထားသည့္ ၎၏ေဖ့စ္ဘြတ္စာမ်က္ႏွာတြင္ ယင္းသို႔
ထည့္သြင္းေျပာၾကားခ့ဲျခင္းျဖစ္သည္။ အာဆီယံထိပ္သီးအစည္းအေဝး 
တြင္ COVID ကိစၥသည္ လႊမ္းမုိးေနၿပီး အမ်ဳ းိသမီးမ်ားအေရးေဆြးေႏြး 
ရာတြင္လည္း အမ်ိဳးသမီးမ်ားအေပၚ COVID ၏ အက်ဳိးသက္ေရာက္ 
မႈမ်ား၊ COVID အၿပီး ျပန္လည္ထူေထာင္ေရးတြင္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား 
က႑စသည္တို႔ကို ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္ဟု ေရးသားထားသည္။ 
အစည္းအေ၀းတြင္ အမ်ဳိးသားေခါင္းေဆာင္တစ္ဦး ေျပာၾကားခဲ့သည့္ 
''အမ်ဳိးသားမ်ားဟာ မိမိတို႔ရေနတဲ့ေနရာ၊ ရာထူး၊ အခြင့္အေရး 
ေတြဟာ မိမိတို႔ေတာ္လြန္းလို႔ပဲ ရတာမဟုတ္၊ အမ်ဳိးသားေတြျဖစ္ျခင္း 
ေၾကာင့္သာ ရတာေတြလည္းရွိတာကို သတိမျပဳမိၾကဘူး""ဆိုသည့္ 
စကားကိုသေဘာက်၍ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က မွ်ေဝေရးသား 
ထားသည္။ 

 ၎ကိစၥရပ္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ''ဒါ 
အမ်ားႀကီးစဥ္းစားစရာပါပဲ။ ကြၽန္မတို႔အမ်ဳိးသမီးေတြ အလုပ္ 
ႀကိဳးစားတာ၊ ေတာ္တာ ဘယ္သူမွ မျငင္းႏိုင္ပါဘူး။ ယခုအခ်ိန္မွာ 
အျမင့္ဆုံးရာထူးေတြ ရရွိထားသူအမ်ားစုဟာ အမ်ဳိးသားေတြဆိုတာ 

လည္း မျငင္းႏိုင္ပါဘူး။ ႏိုင္ငံျခားေရးဝန္ႀကီးဌာနမွာ ဝန္ထမ္း ၇၀ 
ရာခိုင္ႏႈန္းေလာက္ဟာ အမ်ဳိးသမီးေတြပါ။ ေနာင္ (၁၀) ႏွစ္ေလာက္ 
ၾကာရင္ အေျခအေနေတြ ဘယ္လိုမ်ားေနပါမလဲဆိုတာကို ေတြးရပါ 
တယ္။ ကြၽန္မကေတာ့ အမ်ဳ းိသမီး၊ အမ်ဳ းိသား ၅၀ ရာခုိင္ႏႈန္းေလာက္စီ 
ျဖစ္ေစခ်င္ပါတယ္။ ျပည္ပမွာ ကြၽန္မတုိ႔ႏုိင္ငံကုိ အမ်ဳ းိသမီး၊ အမ်ဳ းိသား 
အတူတူ တက္ညီလက္ညီကိုယ္စားျပဳတာ ျမင္ေတြ႕ခ်င္ပါတယ္။""ဟု 
ေရးသားထားသည္။

ကမ႓ာ့ဇာတ္ခံုေပၚတြင္ မည္သုိ႔လႈပ္ရွားေဆာင္ရြက္ရသည္ကုိ အမ်ဳးိသမီး၊ 
အမ်ဳိးသားအားလုံး စိတ္ဝင္စားေစခ်င္သည္ဟု သိရသည္။

ကိးုကား- https://www.facebook.com/aungsan.suukyi.5661/posts/157301785919194

ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ အမ်ဳိးသား၊ အမ်ဳိးသမီး တက္ညီလက္ညီ
ကိုယ္စားျပဳသည္ကို ျမင္ေတြ႕ခ်င္သည္ဟု ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ ဆို



6 အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၁၅ သတင္း

''ကြၽႏ္ုပ္တို႔ အမ်ဳိးသမီးေတြ 
ၿပီးေျမာက္ေအာင္
လုပ္ေဆာင္ႏိုင္သည့္
အရာမ်ားအတြက္ 
ကန္႔သတ္ခ်က္မရွိပါ။""

----- Michelle Obama (An American Lawyer & Author)

ကမၻာေက်ာ္တို႕ရဲ ႕  ေျပာစကား

ဓာတ္ပုံ-https://en.wikipedia.org/wiki/Michelle_Obama

ဇူလိုင္ ၁၆၊ ၂၀၂၀

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ ဒုတိယအႀကိမ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အဆို 
အမ်ားဆံုးတင္သြင္းသူမ်ားမွာ အမ်ဳိးသမီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္
မ်ားျဖစ္သည္ဟု လႊတ္ေတာ္အေရးေလ့လာေစာင့္ၾကည့္ေနသည့္ 
ရန္ကုန္အေျခစိုက္ ပြင့္လင္းျမန္မာေရွ႕ေဆာင္အဖြဲ႕ အမႈေဆာင္ 
ဒါ႐ိုက္တာ ဦးေအးေက်ာ္က ေျပာသည္။

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္တြင္ ဂန္႔ေဂါမဲဆႏၵနယ္မွ ေဒၚယဥ္မင္းလိႈင္က 
အဆိုခုႏွစ္ခုတင္သြင္းခဲ့ၿပီး အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္တြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
မဲဆႏၵနယ္ (၁၁) မွ ေဒၚထုေမက အဆုိသုံးခုတင္ခ့ဲသည္။  ေဒၚယဥ္မင္းလိႈင္ 
သည္ အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ပါတီ (NLD) မွျဖစ္ၿပီး ေဒၚထုေမ 
သည္ ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီမွျဖစ္သည္။ 

 ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္တြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ (၄၄၀) ဦး 
ရွိၿပီး (၈၂) ဦးက စုစုေပါင္း အဆို(၁၅၆)ခု တင္သြင္းခဲ့သည္။ ယင္း 
အဆိုတင္သြင္းသူမ်ားအနက္ NLD ပါတီမွ အမ်ဳိးသမီးလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ (၁၄) ဦးပါဝင္သည္။ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ (၂၂၄) 
ဦးရွိသည့္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္တြင္ အဆိုတင္သြင္းခဲ့သူ (၂၅) ဦး 
ရွိၿပီး  NLD ပါတီဝင္ အမ်ဳိးသမီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ (၃) ဦးက 
အဆိုတင္သြင္းႏိုင္ခဲ့သည္။ 
Credit:  RFA Burmese 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္လႊတ္ေတာ္မ်ားတြင္ အဆိုအမ်ားဆံုး 
တင္သြင္းသူမ်ားမွာ အမ်ဳိးသမီးကိုယ္စားလွယ္မ်ားျဖစ္

ဓာတ္ပုံ-Amyotha Hluttaw facebook page


